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АННОТАЦИЯ 

 

Взаимосвязь эмоциональных отношений в семье и отношения родителей 

к болезни ребенка, находящегося на стационарном лечении в хирургическом 

отделении / Карпович Алёна Александровна Факультет философии и 

социальных наук, Кафедра социальной работы и реабилитологии; науч. рук. 

Н.П. Благенкова. 

Объект исследования: отношение родителей к болезни ребенка. 

Предмет исследования: взаимосвязь эмоциональных отношений в семье 

и отношения родителей к болезни ребенка, находящегося на стационарном 

лечении в хирургическом отделении. 

Цель исследования: выявить и описать взаимосвязь эмоциональных 

отношений в семье и отношения родителей к болезни ребенка. 

Основные результаты. Рассмотрены психологические аспекты и 

особенности дето-родительских отношений, отношение родителей к ребенку, 

который имеет заболевание, эмоциональное состояние и отношение ребенка к 

заболевание и участие родителей в болезни ребенка. В ходе эмпирического 

исследования выявлены особенности эмоциональных состояний у родителей и 

выявили особенности отношений детей к своим родителям. Показало, что 

существует взаимосвязь между нестабильным эмоциональным отношением в 

семье и отношением родителей к болезни ребенка.  

Дипломная работа включает в свою структуру следующие элементы: 

введение, основную часть, состоящую из двух глав, заключение, список 

использованных источников из 46 наименований. Общий объем дипломной 

работы – 83 страниц. 

Ключевые слова: ДЕТО-РОДИТЕЛЬСКИЕ ОТНОШЕНИЯ, 

ЭМОЦИОНАЛЬНОЕ РЕАГИРОВАНИЕ, ДЕТИ, РОДИТЕЛИ, БОЛЕЗНИ, 

СЕМЬЯ. 

 

The relationship of emotional relationships in the family and the attitude of 

parents to the illness of a child being hospitalized in the surgical department / Aliona 

Karpovich; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Social Work 

and Rehabilitation; scientific adviser N.P. Blagenkova. 

Key words: parent-child relationships, emotional response, children, parents, 

illnesses, family. 

 Object of research: the attitude of parents to the child’s illness. 

 Subject of research: the relationship of emotional relations in the family and 

attitude of parents to the child’s illness who is being hospitalized in the Surgical 

Department. 

 The purpose of research: to identify and describe the relationship of 

emotional relations in the family and the attitude of parents to the child’s illness. 
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The results. The psychological aspects and features of parent-child 

relationships, the attitude of parents to a child who has a disease, the emotional state 

and attitude of a child to a disease, and the participation of parents in a child’s disease 

are considered. An empirical study revealed the characteristics of emotional states in 

parents and revealed the characteristics of the relationship of children to their parents. 

It was shown that there is a relationship between the unstable emotional attitude in 

the family and the attitude of parents to the child’s illness. 

The thesis includes in its structure the following elements: introduction, the 

main part, consisting of two chapters, conclusion, list of sources used from 46 items. 

The total volume of thesis - 83 pages. 

Keywords: CHILD-PARENT RELATIONS, EMOTIONAL RESPONSE, 

CHILDREN, PARENTS, DISEASES, FAMILY. 
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